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رئیس قوه قضاییه گفت: رئیس قوه قضاییه در ادامه 
با اشــاره به اهمیت ایجاد فهم واحد و مشترک در 
راستای حمایت همه جانبه از تولید ملی، تصریح کرد: 
همگان در سطوح مختلف بر حمایت از تولید تاکید 
و تکیه دارند، امــا در چگونگی انجام این حمایت 
نظر واحدی ارائه نمی شود و بعضا اختلاف نظرهای 

شدیدی مشاهده می شود.
به گزارش ایســنا بــه نقل از مرکز رســانه قــوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای در دیدار با فعالان 
اقتصادی و کارآفرینان استان سیســتان و بلوچستان با اشاره 
به ضرورت ایجاد فهم مشــترک میان تمام مسئولان و دست 
انــدرکاران امر تولیــد و اقتصاد در ارتباط بــا عوامل و عناصر 
پیش برنده تولید ملی اظهار کرد: امروز در میان تمامی مسئولان 
و متولیان و دست اندرکاران امر اقتصاد و تولید، این فهم مشترک 
ایجاد شــده که خنثی کردن تحریم و جنگ اقتصادی و انجام 

جهاد اقتصادی، یک اصل مهم است.
رئیس قوه قضاییه در ادامه به تشریح و تبیین برخی آسیب های 
مأخوذ از پرونده های قضایی حوزه رشــد و جهش تولید ملی 
پرداخت و در همین راســتا بیان کرد: چگونگی نحوه حمایت 
از فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان دارای نبوغ، فکر، مدیریت 
و بهره وری بالا؛ تشخیص مرزهای فساد و خلاف؛ چگونگی 
نحوه حمایت از سرمایه گذاری پایدار و فعالان این عرصه؛ تنظیم 
ضوابط بین کارگر و کارفرما در جهت ارتقاء تولید؛ چگونگی ایجاد 
ضوابط پایدار برای فعالیت اقتصادی، در زمره مواردی هستند که 
باید پیرامون آن ها به یک فهم مشترک نائل آییم تا بتوانیم در 

راستای جهش تولید ملی گام های بلندتری را برداریم.رئیس قوه 
قضاییه در ادامه با اشاره به اهمیت ایجاد فهم واحد و مشترک 
در راستای حمایت همه جانبه از تولید ملی، تصریح کرد: همگان 
در سطوح مختلف بر حمایت از تولید تاکید و تکیه دارند، اما در 
چگونگی انجام این حمایت نظر واحدی ارائه نمی شود و بعضا 
اختلاف نظرهای شدیدی مشاهده می شود؛ گاهی در بخش های 
مختلف مبادرت به اقدامی می شود که تصور می کنیم در جهت 

حمایت از تولید است، اما عکس آن حادث می شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به 
اهمیت مقوله تشخیص مرزهای فساد و خلاف گفت: در مواجهه 

با فردی که اشتباه یا خلاف کرده است و فردی که می خواهد 
چوب لای چرخ تولید ملی بگذارد و احیانا به جایی وابسته است 
نباید به صورت یکسان برخورد کرد.رئیس قوه قضاییه در ادامه 
با اشاره به اهمیت مقوله تنظیم ضوابط بین کارگر و کارفرما در 
جهت ارتقاء تولید ملی گفت: باید به این درک و فهم مشترک 
دست یافت که چگونه ضوابط میان کارگر و کارفرما را بر پایه یک 
عقلانیت و منطق استوار در راستای ارتقاء تولید ملی تنظیم کنیم؛ 
در مواردی می خواهیم به کارگر کمک کنیم، اما کارفرما متضرر 
می شود؛ در مواردی دیگر می خواهیم به کارفرما کمک کنیم، اما 
کارگر متحمل زیان می شود؛ در جایی دیگر می خواهیم هم به 

کارگر و هم کارفرما کمک کنیم، اما اصل تولید ضربه می خورد؛ 
بنابرایــن در این امور نیازمند تنظیم و تدوین ضوابطی متقن و 
استوار هستیم که ارکان تولید، حرکت رو به جلوی خود را مستمرا 
ادامه دهند.رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به اهمیت مقوله 
چگونگی ایجاد ضوابط پایدار برای فعالیت اقتصادی و تولیدی در 
کشور گفت: باید ضوابطی متقن در راستای حمایت و جهش 
تولید ملی تنظیم و تدوین شود که بر مبنای آن، سرمایه گذاران 
اطمینان یابند که به واسطه ایجاد تغییرات در سطوح مختلف 
مدیریتی، برنامه ریزی و سرمایه گذاری آن ها متحمل آسیب و 
خسارت نمی شود؛ به معنای دیگر به واسطه آن ضوابط متقن، 

سرمایه گذاران از قدرت پیشبینی برخوردارند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه نشســت با فعــالان اقتصادی و 
کارآفرینان استان سیستان و بلوچستان، در واکنش به گلایه های 
فعالان حوزه معدن استان در خصوص مشکلات دسترسی به 
ماشین آلات، ضمن توصیه به مسئولان سیستان و بلوچستان 
برای تمهید مقدمات تسهیل دستیابی فعالان مدنی سیستان و 
بلوچستانی به ماشین آلات، به سفر اخیر خود به استان هرمزگان 
و بازدید از انبارهایی در بنادر و گمرکات اشاره کرد که در آن ها به 
سبب ضعف مدیریتی، تعداد زیادی از وسایل راه سازی سنگین، از 

سال های قبل مستهلک و متروکه شده بودند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به 
درخواست برخی از فعالان اقتصادی و تولیدی استان سیستان 
و بلوچستان برای ایجاد شعب تخصصی دادگاه در حوزه هایی 
نظیر معدن و کشــاورزی و ... گفت: به تخصصی کردن امور 
ملزم و معتقد هستیم و شــما فعالان اقتصادی نیز می توانید 

آسیب شناسی های لازم را در این زمینه انجام دهید.
رئیس عدلیه در پایان تصریح کرد: از ایجاد شــعب شوراهای 
حل اختــلاف در بخش هــا و حوزه های گوناگــون به ویژه 
عرصه های اقتصادی و تولیدی حمایت می کنیم و اعتقاد داریم 
که هر یک از فعالان اقتصادی و تولیدی می توانند در مقام یک 
مصلح ظاهر شوند.پیش از سخنان رئیس قوه قضاییه، »حسین 
مدرس خیابانی« استاندار سیستان و بلوچستان با بیان اینکه سفر 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به این استان و اهتمام 
رییس عدلیه به این سفر و شرکت در جلسه فعالان اقتصادی و 
کارآفرینان یک پیام واضح دارد و آن اینکه رفع بسیاری از مسائل 

و مشکلات در استان در گرو توسعه تجارت و اشتغال است.
وی در ادامه به ارائه گزارشــی از عملکرد اســتان سیستان و 
بلوچستان در راستای توسعه تجارت و اشتغال پرداخت و گفت: 
استان سیستان و بلوچستان با برخورداری از هزار و ۶۰۰ کیلومتر 
مرز آبی و خاکی با ســه کشــور عمان، افغانستان و پاکستان، 

ظرفیت قابل ملاحظه ای برای توسعه تجارت و اشتغال را دارد.
همچنین در این مراسم »ریگی« رئیس اتاق بازرگانی سیستان 
و بلوچستان، »آسوده« رئیس خانه معدن سیستان و بلوچستان، 
»میرحســینی« رئیس اتاق اصناف سیســتان و بلوچستان، 
»صفری« نماینده کشاورزان سیستان و بلوچستان، »احمدی« 
نماینده صنایع معدنی، »نیکخــواه« نماینده تولیدکنندگان و 
»فداحســین مالکی« نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای 
اســلامی، ضمن تقدیر از نگاه ویژه رئیس دستگاه قضا به رفع 
مسائل و مشکلات فعالان اقتصادی و کارآفرینان، به بیان مسائل 

و نقطه نظرات خود پرداختند.

رئیس قوه قضاییه در دیدار با فعالان اقتصادی سیستان و بلوچستان:

درباره چگونگی حمایت از تولید ملی اختلاف نظرهای شدیدی هست

با حضورمعاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی و مسؤولان شرکت توانیر برگزار شد؛

آیین تکریم و معارفه مدیر عامل شرکت برق منطقه ای مازندران و گلستان 
آیین تکریــم و معارفه مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای 
مازندران و گلســتان و مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق 

استان مازندران برگزار شد.
مهندس افضلی، مدیر عامل سابق شرکت برق منطقه ای مازندران و گلستان 
در ابتدای این مراســم در گزارشــی به مهم ترین اقدامات صورت گرفته در 
12 سال مدیریت خود در این شرکت اشاره کرد و گفت: با تلاش همکاران ما 
در این شرکت توانستیم ایستگاه 4۰۰ به 23۰ کیلوولت که واقعا ضروری بود را 

در یک بازه زمانی نه ماهه اتمام و به بهره برداری برسانیم.
وی از اجرای 189 پروژه شامل 3۰ طرح نیروگاهی و 159 پروژه شبکه های 
انتقال و فوق توزیع در شــرکت برق منطقه ای مازندران و گلستان در طی 
12سال گذشــته خبر داد و خاطرنشان کرد: در طول این مدت 354مگاوات  
نیروگاه نصب شــد و رتبه اول کشــور را برق منطقــه ای مازندران به خود 
اختصاص داده است.افضلی کل اعتبار صرف شده برای اجرای این پروژه ها را 
79۶۰میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: از این مبلغ 33۰۰ میلیارد تومان مربوط 
به نیروگاه ها است.وی، پروژه های شبکه های انتقال فوق توزیع را نیز 159  
مــورد اعلام کرد و با بیان این که با اجــرای این پروژه ها حدود ۶۰۰۰ هزار 
مگاوات آمپر افزایش ظرفیتدر شبکه ایجاد شده است، تصریح کرد: برای اجرای 

این پروژه ها نیز 4592 میلیارد تومان اعتبار صرف شده است.
مدیر عامل سابق برق منطقه ای مازندران و گلستان با بیان این که در حال 
حاضر نیز 3۰ پروژه در دست اقدام داریم، ادامه داد: از این تعداد 12 پروژه مربوط 
به انتقال و 18 پروژه نیز مربوط به فوق توزیع است که 14۰۰ میلیارد تومان نیز 

برای این پروژه ها تاکنون اعتبار صرف شده و مابقی نیز در دست اقدام است.
مدرن سازی و هوشمند سازی صنعت برق مازندران

دکتر موسوی تاکامی، مدیر عامل جدید شرکت برق منطقه ای مازندران و 
گلستان نیز در ادامه این مراسم با بیان این که اتمام پروژه های در حال اجرای 
شرکت در دستور کار ما خواهد بود، گفت: مدرن سازی و هوشمند سازی را در 

صنعت برق مازندران جهت گیری خواهیم کرد و به سمت و سوی صحیحی 
هدایت می کنیم. وی با بیان این که نیاز داریم در حوزه شرق استان گلستان و 
غرب مازندران تمرکز بیشتری داشته باشیم و به مشکلات آن مناطق را بیشتر 
پیگیری خواهیم کرد، افزود: با همت و تلاشی که هست و منابع مالی که خارج 
از منابع تخصیصی توانیر به صنعت برق مازندران که تأمین خواهد شد طول 
مدار خطوط شبکه انتقال برق منطقه ای مازندران را از 25۰۰ کیلومتر ظرف 
چهار سال حداقل به چهار هزار کیلومتر خواهیم رساند. دکتر موسوی تاکامی 
با بیان این که در حوزه فوق توزیع نیز امیدواریم این رقم را به ۶۰۰۰ کیلومتر 
نزدیک کنیم، ادامه داد: برای محدودیت های انتقال در حوزه انتقال و وفوق 
توزیع و افت ولتاژی که در شبکه انتقال و فوق توزیع داریم ضروری است این 
اقدامات را انجام دهیم.وی با بیان این که اجرای دو هزار مگاوات نیروگاه در 
مدت چهار سال در مازندران را از طریق همکاری با شرکت برق حرارتی و سایر 
دست اندرکاران تولید استان پیگیری خواهیم کرد، افزود: علاوه بر این تلاش 
خواهیم کرد در تعامل سازنده تر با برق ترکمنستان بتوانیم تبادل برق به صورت 
خیلی خوب با کیفیت مناسب را ارائه کنیم. مدیر عامل شرکت برق منطقه ای 
مازندران و گلستان با اشاره به این که امیدواریم بتوانیم سیستمی را طراحی کنیم 

که ایستگاه های  HVDC را در مرز ترکمنستان و ایران داشته باشیم، ادامه 
داد: تلاش خواهیم کرد با بهره گیری از تکنولوژی روز و برنامه ریزی صحیح 
مشکلات کیفیت توان که مانع از فروش برق ما به خارج از کشور می شود را 
برطرف کنیم.وی با بیان این که توسعه شبکه در حوزه انتقال و فوق توزیع و 
همچنین توسعه تولید در استان در دستور کار قرار خواهد داشت، افزود: مدرن 
سازی و هوشمند سازی شبکه  همراه با نصب سیستم های کنترل و پایش ، 
نظیر EMS   وافزایش تعداد PMU ها و همچنین ارزیابی به منظور پایش 

مناسب و رسیدن به وضعیت دینامیک شبکه را دنبال خواهیم کرد.
ضرورت توجه به بحث مدیریت بار و مصرف و حفظ پایداری 

شبکه 
مهندس الله داد نیز در ادامه این مراســم با اشاره به شرایط خاص کشور و 
همچنین مازندران در حوزه برق، گفت: در ســال های اخیر وضعیت ناترازی 
مشکلاتی را به وجود آورده که با همکاری و همدلی می توانیم از این مشکلات 
عبور کنیم.وی بر ضرورت توجه به بحث مدیریت بار و مصرف و حفظ پایداری 
شــبکه تأکید کرد و افزود: در حوزه وصول مطالبات نیز ما در روزهای پایانی 
ســال نیاز به منابع مختلف برای امور جاری و سرمایه ای داریم.مهندس الله 
داد، ســرقت تأسیسات را یک چالش اساسی در صنعت برق دانست و گفت: 
این مسأله هزینه های زیادی به مجموعه تحمیل می کند که یکی از راه های 
اساسی کاهش این مشکل توسعه کابل خود نگهدار و جمع آوری سیم های 
مسی است.مهندس حسینی کارنامی، مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق 
مازندران نیز در این جلسه به ارائه مهم ترین برنامه های خود در این شرکت 
پرداخت و گفت: معتقد به برخوردهای اخلاق محور هستم و تمرکز مطلق 
بر انجام وظیفه کاری در کنار تعامل ســازنده با سایر دستگاه های استان و 
نمایندگان مجلس، مبارزه جدی با فساد و همچنین تصمیم گیری فنی و اجرایی 
و اصل مشورت هستم. وی در ادامه سخنان خود، پیگیری جدی و مستمر برای 
کنترهای هوشمند،کاهش پیک و مدیریت انرژی و کاهش تلفات، پیگیری 

جدی و مستمر وصول مطالبات، مدیریت صنایع و مصارف، مدیریت منابع 
و مصارف، حفظ، نگهداشــت و توسعه منابع انسانی و تبدیل سیم مسی به 
آلومینیومی را از جمله مهم ترین برنامه های خود در شرکت توزیع نیروی برق 

استان مازندران اعلام کرد.
در صنعت برق استان ها نیازمند یک عملکرد یکپارچه هستیم

مهندس حائری نیز در ادامه این مراسم از دکتر موسوی تاکامی به عنوان یکی 
از بنیانگذاران موضوع هوشمند سازی در صنعت برق کشور یاد کرد و گفت: 
فعالیت هایی که در هوشمند سازی شروع کردیم و منجر به استفاده از کنتر 

هوشمند و شبکه های هوشمند شده ایشان نقش بسیار پرنگ داشتند.
وی با بیان این که معارفه مشترک مدیران عامل برق منطقه و توزیع استان 
نشان می دهد که ما در صنعت برق استان ها نیازمند یک عملکرد یکپارچه 
هســتیم، افزود: تعامل ســازنده این دو مجموعه موجب کاهش هزینه ها و 
همچنین پاسخگویی مناسب به مردم خواهد شد.وی، موضوع اختلاف پیک 
مصرف تابســتان با پیک مصرف در زمستان را یکی از مسائل مهم در این 
استان اعلام کرد و گفت: به دلیل این شرایط خاص نیازمند افزایش ظرفیت 
تجهیزات در شبکه هستیم  که بتوانیم پیک مصرف تابستان که حدود 3 تا 4 
برابر خانگی نسبت به شرایط زمستانی است را جبران کنیم.مهندس حائری 
ادامه داد: در طراحی ها و برنامه ریزی ها باید به گونه ای عمل شود تا مشکلی 
در فصل تابستان نداشته باشیم و علاوه بر این در زمستان نیز با ظرفیت اضافی 
روبرو نباشیم.وی، موضوع دوم محدودیت ها در مازندران را مشکل زمین برای 
احداث نیروگاه و پست های فوق توزیع، توزیع و انتقال عنوان کرد و گفت: باید 

با تکنولوژی های جدید و کار مهندسی  نقاط ضعف را برطرف کنیم.
مهندس حائری شبکه های فرسوده را مسأله سوم در مازندران اعلام کرد و 
افزود: نیاز است در موج شبکه های فرسوده هم اعتبار خاصی برای نوسازی 
شبکه استان در نظر بگیریم چون مازندران منطقه ای مسافر خیز است و به 

همین دلیل نیازمند نگاه ویژه ای است.

قیمت اوراق مسکن سال آینده افزایشی است؟

یک چهارم وام مسکن پرید
جهش قیمت اوراق تسهیلات مسکن همچنان ادامه دارد، به 
نحوی که زوج های تهرانی باید بیش از یک از سوم ارزش وام 
خود را صرف خرید این اوراق کنند. بررسی نشان می دهد قیمت 
خرید اوراق برای وام ۴۵۰ میلیون تومانی به ۱۱۱ میلیون تومان 

رسیده است.
به گزارش تجارت نیوز، هزینه دریافت وام مسکن هر روز بیشتر از روز قبل 
می شود. متقاضیان وام مســکن باید اوراق از بورس خریداری کنند. آخرین 
اوراقی که در بازار سرمایه منتشر شد به بهمن ماه مربوط می شود.قیمت اوراق 
تسه بهمن ماه سال 14۰۰، در روز 25 اسفند ماه معادل 11۶ هزار تومان است. 
با این قیمت اوراق هزینه دریافت وام مسکن برای یک زوج تهرانی بیش از 

111 میلیون تومان است.
آیا افزایش هزینه وام مسکن ادامه دار است؟

کارشناس بازار سرمایه در خصوص روند افزایشی اوراق تسه به تجارت نیوز 
می گوید: زمانی که بازار مسکن رونق دارد، اوراق تسه یک رشد خوبی را تجربه 

می کند. در مجموع عاملی که قیمت اوراق تسه را تعیین می کند، عرضه و 
تقاضا و قیمت بازار مسکن است.به گفته کاویان عبداللهی، برآورد نشان می دهد 
بازار مسکن در سال آینده رشد را ثبت می کند. اما اجاره ها رشد بیشتری خواهند 
داشت که به دلیل حقوق و دستمز پایه است.او روی ثبات بازار اوراق مسکن 
تاکید و عنوان می کند: ارزش ملک به اندازه اجاره افزایش پیدا نخواهد کرد 

در نتیجه اوراق تسه سال آینده روند متعادل و گاها افزایشی خواهد داشت.
هزینه وام ۲۸۰ میلیون تومانی مجردها

مجردهای ساکن تهران می توانند تا 28۰ میلیون تومان تسهیلات دریافت 
کنند که شــامل 2۰۰ میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن و 8۰ میلیون 
تومان جعاله می شود. این افراد برای دریافت 2۰۰ میلیون تومان تسهیلات باید 
4۰۰ برگه تسهیلات مسکن خریداری کنند. با قیمت هر برگه اوراق مسکن 
11۶ هزار تومانی، هزینه آن 4۶ میلیون و 4۰۰ هزار تومان برآورد می شود.آنها 
همچنین برای وام 8۰ میلیون تومانی جعاله باید 1۶۰ ورق اوراق بخرند که 
هزینه آن 18 میلیون و 5۶۰ هزار تومان است.در مجموع یک مجرد برای وام 

28۰ میلیون تومانی باید حدود ۶5 میلیون تومان هزینه کند.
از آنجایی که بانک مسکن اعلام کرده متقاضیان می توانند تا پایان اسفند ماه 
هزینه اوراق نیم بها حساب می شود، در حال حاضر هزینه دریافت وام مجردی 

32/5 میلیون تومان است.

هزینه وام ۴۵۰ میلیون تومانی متاهلان
زوج های تهرانی نیز برهمین اساس می توانند تا سقف 48۰ میلیون تومان 
شامل 2۰۰ میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن برای هر نفر و 8۰ میلیون 
توان وام جعاله دریافت کنند.بنابراین زوجین باید 8۰۰ برگه تسهیلات مسکن 
خریداری کنند که هزینه آن 92 میلیون و 8۰۰ هزار تومان می شود. با هزینه 
18 میلیون و 5۶۰ هزار تومانی وام جعاله )برای خرید1۶۰ ورق تســهیلات 
مسکن(، در مجموع باید بیش از 111 میلیون تومان پرداخت کنند. در واقع 
متاهلان باید حدود یک چهارم مبلغ وام را صرف خرید اوراق کنند.با تخفیفی 
که بانک مسکن در نظر گرفته، هزینه دریافت وام متاهلی مسکن تا پایان 

اسفند ماه 55 میلیون تومان است.
ســقف این تسهیلات برای مراکز اســتان و شهرهای با جمعیت بیش از 
2۰۰ هزار نفــر برای مجردها به 1۶۰ و برای زوجین به 32۰ میلیون تومان 
رسیده است. هزینه دریافت وام برای مجردها 37 و برای متاهل ها 74 میلیون 

تومان است.

نماینده تهران در واکنش به دستور دیروز شورای عالی فضای مجازی:
کسی نمی خواهد افتضاح طرح صیانت را گردن بگیرد

توانگر نماینده مردم تهران در مجلس در توئیتی نوشت: امروز بدون حضور 
رئیس مجلس، برخی اعضای شورای عالی فضای مجازی و دولتی ها بدون 
رای گیری صرفا گفته اند که  طرح صیانت بهتر است درمجلس تصویب شود. 
انگار فقط خواسته اند از خودشان سلب مسئولیت کنند. کسی نمی خواهد 

افتضاح طرح صیانت را گردن بگیرد.
به گزارش انتخاب، توانگر نماینده مردم تهران در مجلس در توئیتی نوشت: امروز بدون حضور 
رئیس مجلس، برخی اعضای شورای عالی فضای مجازی و دولتی ها بدون رای گیری صرفا 
گفته اند که  طرح صیانت بهتر است درمجلس تصویب شود.انگار فقط خواسته اند از خودشان 

سلب مسئولیت کنند.  کسی نمی خواهد افتضاح طرح صیانت را گردن بگیرد.
پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری هم برای خبر دیروز شورایعالی فضای مجازی تیتر زده: 
»طرح صیانت از فضای مجازی در مجلس به سرانجام برسد« آیا دولت و شورای عالی با مفاد 
این طرح موافق هستند؟ بهتر است دولت صریح نظر دهد و اگر این طرح را قبول دارد، رسما به 

مردم بگوید. دانستن حق مردم است.

جهت تامین نظر شورای نگهبان؛
متاهلین دارای دو فرزند کارت معافیت سربازی 

دریافت نمی کنند
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی جهت تامین نظر شورای نگهبان در 
لایحه بودجه ۱۴۰۱ بند مربوط به اعطای کارت معافیت رایگان به مشمولان 

متاهل دارای دو فرزند را حذف کردند.
به گزارش ایسنا، در جلسه علنی روزچهارشنبه و در جریان بررسی ایرادات شورای نگهبان به 
لایحه بودجه 14۰1، بند الحاقی 1 تبصره 1۰ حذف شد که در آن آمده بود »در انتهای ماده 
)2( قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی کشــور مصوب 19/9/13۶9 و اصلاحات و 
الحاقات بعدی، بعد از عبارت »جریمه مالی« عبارت »و جزای نقدی معادل مالی که از طریق 
خلاف قانون به دست آمده است« اضافه می شود و منابع حاصل پس از واریز به خزانه داری 
کل کشور از محل ردیف های مربوط، به صورت درآمد - هزینه جهت مبارزه با سوء جریانات 
اداری و توســعه زیرساخت های فناوری اطلاعات سازمان بازرسی کل کشور در اختیار این 

سازمان قرار می گیرد.«
بند الحاقی 2 تبصره 1۰ نیز حذف شــد؛ در این بند آمده بود که »بندالحاقی 2- معادل دو 
درصدوجوه قطعی برگشتی به حساب خزانه و یا حساب دستگاههای اجرائی، ناشی از اقدامات 
مؤثر نظارت و بازرسی سازمان بازرسی کل کشــور از محل ردیف های ...- 55۰۰۰۰ و ...- 
55۰۰۰۰ جدول شماره )9( این قانون در قالب اعتبارات هزینه ای و تملک دارائی های سرمایه 
ای به این ســازمان اختصاص می یابد.«بند الحاقی 3 تبصره 1۰ حذف شد؛ در این بند آمده 
است که »با رعایت اصل یکصد و دهم )11۰( قانون اساسی و در راستای توجه به امر مقدس 
استحکام خانواده و تشویق به فرزندآوری، مشمولین غایب و غیر غایب متأهل دارای دو فرزند 
و بیشتر که بالای سی سال سن دارند، از انجام خدمت وظیفه عمومی به صورت رایگان معاف 
می شوند.«در این بند ایراد شورای نگهبان این بود که »با توجه به طی نشدن ترتیبات و فرآیند 
قانونی لازم، مغایر بند 1۰ اصل سوم قانون اساسی شناخته شد.«با توجه به این ایراد، نمایندگان 
مجلس بند الحاقی 3 تبصره 1۰ درباره اعطای کارت معافیت رایگان به مشمولان متاهل دارای 
2 فرزند را حذف کردند.بند الحاقی ۶ تبصره 1۰ حذف شد که در آن آمده بود »شورای برنامه 
ریزی استانها مکلفند متناسب با تغییرات تقسیمات کشوری همانند دیگر دستگاه های اجرائی 
اعتبار لازم جهت احداث و تجهیز نواحی مقاومت بسیج و فرماندهی انتظامی شهرستانهای آن 

استان را پیش بینی و تأمین نمایند.«

دادستان کل کشور؛
 در صورت مشاهده صید ترال برخورد قاطع 

با متخلفان انجام شود
دادستان کل کشــور خطاب به مسوولان قضایی چابهار گفت: در صورت 
مشــاهده صید ترال در این منطقه، برخورد جدی و قاطع با متخلفان را در 

دستور کار قرار دهند.
به گزارش ایسنا از چابهار، حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری در نشست شورای 
اداری چابهار اظهار افزود: از مسوولان می خواهیم اقدامات پیشگیرانه را بر اقدامات قضایی مقدم 
شمارند.دادستان کل کشور با بیان اینکه یکسری مقررات و قوانین خاصی برای مناطق آزاد در 
قانون ذکر شده است گفت: برای پیشرفت چابهار و رهایی مردم از سردرگمی، باید تعارضاتی 
که بین بعضی از قوانین و مقررات در این منطقه وجود دارد برداشته شود.وی اظهار کرد: همه 
می دانیم که یکسری مقررات و قوانین خاصی برای مناطق آزاد در قوانین آمده و ذکر شده است 
که بایستی متناسب با حاکمیت و اجری قوانین نسبت به مدیرت و کسانی که کارشان مرتبط 
است اجرا شوند.وی با بیان اینکه انتظار داریم که مشکلاتی که در بحث منطقه آزاد چابهار به ما 
اطلاع دادند هرچه زودتر با راه حلِ روشنی برطرف شود گفت: نخست باید محدوده منطقه آزاد 
مشخص شود و دوم اینکه تعارضاتی که بین بعضی از قوانین و مقررات وجود دارد برداشته شود.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری افزود: اگر بخواهیم از موقعیت جغرافیایی منطقه چابهار که 
تنها بندر اقیانوسی کشور هم به شمار می رود استفاده کنیم، بایستی که مسوولان امر نسبت به 

رفع تعارضات و تناقضات اقدام جدی کنند و مردم را از سرگردانی نجات دهند.
دادستان کل کشور تاکید کرد: زمانی که ما منطقه ای را آزاد اعلام می کنیم، بایستی مقررات 
و ضوابط مربوط را اعمال کنیم. مسوولان باید نسبت به رفع این مشکل )اجرای قانون و رفع 
دوگانگی مدیریتی( اقدام کنند و ماهم این موضوع را دنبال خواهیم کرد تا مشکل به صورت 
اساسی حل شود.وی ادامه داد: چابهار به لحاظ شرایط و ویژگی جغرافیایی که دارد، در آستانه 
یک تحول اساسی است، اما به علت کمبود زمین و محصور بودن بعضی از اراضی قابل استفاده ، 
مقداری ارزش افزوده پیدا کرده است.حجت الاسلام والمسلمین منتظری اظهار داشت: معتقدم 
که بایستی مدیران برای این مسئله فکری اساسی کنند، نخست اینکه کسانی که می خواهند 
سرمایه گذاری کنند متناسبا بایستی امکانات و زمینه مناسب برایشان فراهم شود تا بتوانند سرمایه 
خود را به این مکان منتقل کنند.وی تصریح کرد: موضوع دوم اینکه کسانی که می خواهند شهر 

را توسعه دهند احتیاج به زمین و املاک دارند و باید این مشکل هم رفع بشود.
دادستان کل کشور گفت: وحدت و همدلی را در این منطقه بین مسوولان یافتیم و حتما از 
دستگاه قضایی استفاده خواهیم کرد و دادستانی را مکلف کردیم که در راستای احقاق حقوق 
عامه، بیش از پیش و کاملا جدی عمل کند و تذکرات لازم به کسانی که اراضی را تصرف 
می کنند داده شود.حجت الاسلام والمسلمین منتظری همچنین بیان داشت: مسوولان باید 
برای رضای خدا به مردم خدمت کنند و خدمتگزاران واقعی هیچوقت خسته نمی شوند بلکه هر 
روز بیشتر برای خدمت به مردم انگیزه پیدا می کنند.وی اظهار داشت: قبول داریم کمبودهایی 
وجود دارد اما این کمبودها نباید مانع تلاش مدیران شــود و همه مســوولان باید با اراده و 
تصمیم های دلسوزانه، گنج پنهان )سواحل مَکُران( را برای کشور به مرحله بهره برداری برسانند.

بانک مرکزی ابلاغ کرد
 ممنوعیت سرمایه گذاری  بانک ها 

در زمینه املاک و مستغلات
هر نوع سرمایه گذاری بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی در زمینه املاک 

و مستغلات ممنوع است و با متخلفین برابر قوانین برخورد می شود.
به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، این بانک در بخشنامه ای به شبکه 
بانکی با اشــاره به مفاد قانون پولی و بانکی کشور از جمله بند )1( ماده )34( قانون مذکور و 
همچنین مفاد مواد )1۶( و )17( قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور، ابلاغ 
کرد: هر نوع سرمایه گذاری بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی در زمینه املاک و مستغلات 
از جمله خرید زمین، خرید و ســاخت مجتمع های تجاری، اداری، مسکونی و مراکز خرید به 
طرقی غیر از اعطای تسهیلات اعم از مستقیم توسط بانک  یا مؤسسه اعتباری غیربانکی و یا 
غیرمستقیم از طریق شرکت های زیرمجموعه، ممنوع اعلام می شود. چنانچه بانک یا مؤسسه 
اعتباری غیربانکی از مفاد این مصوبه تخلف کند، مشمول مجازات های مقرر در ماده )44( قانون 

پولی و بانکی کشور و سایر قوانین و مقررات ذیربط می شود.«

نازنین زاغری آزاد شد
وکیل نازنین زاغری و انوشــه آشــوری، دو زندانی دو تابعیتی که دوران 
محکومیتشان را در ایران می گذراندند، گفت هر دوی آن ها در مسیر فرودگاه 

برای ترک ایران هستند.
به گزارش ایسنا، خبرگزاری رویترز گزارش داد، حجت کرمانی وکیل نازنین زاغری و انوشه 
آشوری دو زندانی دو تابعیتی ایرانی-انگلیسی که به اتهامات امنیتی دوران محکومیتشان را در 
ایران می گذراندند، دیروز چهارشنبه به این خبرگزاری گفت: هر دوی آن ها در تهران در مسیر 
فرودگاه هستند تا کشور را ترک کنند.لیز تراس، وزیر امور خارجه انگلیس، ساعاتی پیش در 
یک گفت وگو در این باره گفت: ما سخت در تلاشیم و من به عنوان وزیر امور خارجه، آزادی 
نازنین زاغری، انوشه آشوری و مراد طاهباز را که همگی در ایران زندانی هستند را در اولویت 
قرار داده ام.بوریس جانسون، نخست وزیر انگلیس گفت، مذاکرات با تهران برای آزادی نازنین 
زاغری،  شهروند دو تابعیتی ایرانی-انگلیسی که به اتهامات امنیتی دوره محکومیتش در ایران را 
به سر می برد »پیش می رود« اما نمی تواند چیز بیشتری در این باره بگوید، چون »مذاکرات در 

حال حاضر در جریان است«.

اخبار کوتاه 

مردم بیرون می روند، اما توان خرید ندارند
رئیس اتحادیه تولیدکنندگان کفش های دست دوز:

وزیر اقتصاد گفت: از ۶ فروردین ۱۴۰۱ 
به بعد صدور مجوز کاغذی کسب و کار 

مصداق تخلف از قانون خواهد بود.
به گزارش مهر به نقل از وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، سید احسان خاندوزی در جمع خبرنگاران 
اظهار داشــت: با تلاش شبانه روزی همکاران در 
دبیرخانه هیئت مقررات زدایی و تســهیل صدور 
مجوزهای کســب و کار و همکاری بسیار خوب 
وزارتخانه ها، به ویژه در یک ماه اخیر، موفق شدیم 

در آخرین جلسه این هیئت در سال 14۰۰ تمام مجوزهای شروع کسب و کار 
صادره از طرف وزارتخانه ها را در این هیئت تصویب و شفاف سازی کرده و تمام 
شروط مبهم را برداریم.وزیر اقتصاد با اعلام تصویب کامل 1393 مجوز از حدود 
15۰۰ مجوز شــروع کسب و کار )بیش از 92 درصد( در هیئت مقررات زدایی 
و تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار، گفت: به این ترتیب، دیگر نیازی به 
انتظار چندین ماهه مردم در پیچ و خم های اداری برای صدور مجوز نیســت و 
شروط صدور مجوز، کاملًا شفاف و روشن و بدون تفسیر، مطابق بر کاربرگ های 

مصوب خواهد بود.
وی ادامه داد: البته هنوز تعداد اندکی )حدود هشــت درصد( مجوزهای شروع 
کسب و کار باقی مانده است که بخش عمده آنها، متعلق به مجوزهای صادره 

توسط شهرداری ها، سازمان نظام پزشکی و کانون 
وکلای دادگستری است.

خاندوزی تصریح کرد: البته طبق موعد 15 روزه 
لازم اجرا شدن قانون، از ششم فرودین ماه سال 
آینده، تمام دستگاه های اجرایی مکلف خواهند بود 
که مجوزهای شروع کســب و کار را به صورت 
الکترونیکی و از طریق سامانه های خود صادر کنند 
و چنانچــه از آن تاریخ به بعد، مجوزی به صورت 
کاغذی صادر شود؛ مصداق تخلف از قانون خواهد 

بود.
وزیر اقتصاد اعلام کرد: برای اینکه ارتباط سامانه وزارت اقتصاد با تمام دستگاه ها 
و درگاه ملی مجوزهای کشور برقرار باشد؛ تیم های فنی درگاه، حتی در 29 اسفند 
ماه و اول و دوم فروردین 14۰1 به منظور پشتیبانی فنی، در محل سرور، مستقر 
خواهند بود تا انشاالله بتوانیم، روز ششم فروردین، شاهد پیوستن درصد بیشتری 

از دستگاه ها به درگاه باشیم.
وی یادآور شــد: تا امروز، کماکان، اتصال دستگاه ها به درگاه ملی مجوزها به 
صورت »بخشی« انجام گرفته و پاره ای از دستگاه ها به صورت کامل، متصل 
هستند اما همچنان نیمی از وزارتخانه های کشور، در کنار شهرداری ها، سازمان 

نظام پزشکی و کانون وکلای دادگستری، همچنان به سامانه متصل نیستند.

بنا بر شــنیده ها تعداد زیادی از مدیر و 
معاونان اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و 
کشاورزی هم زمان با شروع تعطیلات در 
این نهاد بخش خصوصی استعفا و تغییر 

کردند.
به گزارش »بازار«، به بهانه تعدیل نیرو و پیشنهاد 
پاداش کسانی که استعفا می دهند تعداد زیادی از 
معاونان و مدیران اتاق بازرگانی به کار خود پایان 
دادند و پیش بینی می شــود برخی از آنها نیز بعد 

از این استعفا مهاجرت کنند.در چند ماه اخیر درگیری زیادی میان هیات رییسه 
و رییس اتاق رسانه ای شده بود و پیشتر نیز رئیس اتاق بازرگانی ایران در نامه 
ای هیئت رئیسه را از دخالت در امور اداری و معاونت ها منع کرده بود و بعد از 
آن نیز فیلم توهین رئیس اتاق بازرگانی به نمایندگان مجلس رسانه ای شده بود 
که همگی نشان از انحراف این نهاد بخش خصوصی از ماموریت های خود و 
مشغول شدن به درگیری های درونی داشت.شنیده های بازار، حاکی است که 
اتاق ایران حداقل 43 مدیر و معاون خود را تغییر خواهد داد و همگی آنها استعفا 
داده اند که البته این تغییرات گسترده جز با ورود نهادهای نظارتی امکان پذیر 
نیست! همچنین شنیده های بازار حاکی از انتساب معاونت بین الملل و تغییر 
معاونت های حقوقی استانها، امور مجلس و مدیر روابط عمومی و... دارد که به 

بهانه تعدیل نیرو در پایان سال بسیاری از مدیران 
دیگر نیز رفتن را بر ماندن ترجیح داده اند.پیگیری 
»بازار« از رئیس اتاق بازرگانی نیز بی نتیجه بود و 
گوشــی رئیس اتاق خاموش است و احتمالا امور 
اتاق تا زمان تغییرات جدی تر در ســال جدید بر 

عهده نگهبان ها است!
پیشــتر نیز مسائلی چون انتســابات فامیلی و 
دوتابعیتی بودن یکی از مدیران اتاق مطرح بود که 
در چندین شورای عالی مرتبط با اقتصاد حضور می 
یافت در حالی که خانواده وی در آمریکا مستقر بوده است!به این ترتیب به نظر 
می رسد تغییرات جدی و بزرگی در سال جدید و در اتاق ایران و سایر اتاق ها را 
شاهد باشیم.همچنین بنا بر شنیده ها دامنه این تغییرات به اتاق بازرگانی تهران 
به عنوان قدرتمند ترین اتاق بازرگانی در کشور نیز رسیده که با تغییر اعضا دولتی 
این اتاق کلید خورده است.گفتنی است انتخابات دور قبل اتاق بازرگانی تهران 
که حضوری پرتعداد و قدرتمند در هییت رئیسه اتاق بازرگانی ایران داشتند، نیز 
ظاهرا با شاکیان خصوصی در رای بدوی ابطال شده بود و این حکم دوباره از 
سوی دادگاه تجدید نظر تائید شده است. پیشتر نیز اصلاح قانون اتاق بازرگانی در 
مجلس کلید خورده بود، لذا در ماه های اول سال 14۰1 باید انتظار تغییرات جدی 

تر و اصلاحات عمیق تری را در اتاق های بازرگانی داشته باشیم.

صدور مجوز کاغذی، تخلف است
وزیر اقتصاد: 

 اداره اتاق به دست نگهبانان افتاد!
اتاق بازرگانی ایران با تغییرات گسترده مدیران زیر و رو شد

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان کفش های 
دســت دوز تهران از افزایش بیش از ۵۰ درصدی 
قیمت کفش در بازار عید نوروز خبر داد و گفت: طی 
دو سال گذشته مردم به خاطر کرونا بیرون نمی آمدند و 

حالا هم که درها را باز کردند، توان خرید ندارند.
رسول شجری در گفت وگو با ایسنا، از کاهش تقاضای کفش 
در شــب عید خبر داد و گفت: تقاضای کفش نسبت به سالهای 
قبل کمتر شده و این در حالیست که تولیدکنندگان و فروشندگان 

معمولاً تعهدات خود در بازار اعتباری را در اسفند ماه پرداخت و بر 
روی این ماه حساب ویژه باز می کنند. بنابراین شرایط برای آن ها 
سخت تر شده است.وی با اشاره به کاهش توان خرید مردم، اظهار 
کرد: دو سال اخیر به دلیل شرایط کرونایی مردم می ترسیدند به 
بازار بیایند و خرید کنند، اما حالا که این ترس تا حدودی برطرف 
شده، مردم قدرت خرید ندارند و بازار مانند همان روزها است و تغییر 
چندانی نکرده است.رئیس اتحادیه کفش های دست دوز تهران با 

بیان اینکه قدرت خرید مردم نسبت به سال 1398 کاهش داشته، 
گفت: در یکی از بازدیدها شــاهد بودیم که ساعت 9 شب فقط 
فروشنده ها در مغازه بودند. به طور کلی قبلا مردم به خاطر کرونا 
بیرون نمی آمدند و حالا هم که درها را باز کردند، توان خرید ندارند.

شجری در پاسخ به سوالی درباره افزایش قیمت کفش های عید 
نیز گفت: قیمت کفش نسبت به سال گذشته بیش از 5۰ درصد 
افزایش داشته که جبری است و در اختیار تولیدکنندگان نبوده است. 

چرا که تولید کنندگان در حال حاضر با دو مشــکل گرانی ارز و 
کمبود مواد اولیه مواجه هستند.به گفته وی قیمت چرم طبیعی 
ســنگین 1۰۰ درصد و در برخی پوست ها 12۰ درصد نسبت به 
سال گذشته افزایش داشته که بر قیمت کفش تأثیر مستقیم دارد. 
علت آن هم خروج پوست خام و گوسفند مولد از کشور به صورت 
قاچاق و حتی در مواردی به صورت قانونی اســت. در حالی که 

کالای مورد نیاز کشور نباید صادر شود.


